
Protokół Nr 19/2020

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w dniu
12 sierpnia 2020r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg załączonej listy obecności oraz zaproszeni
goŚcie:

1.
2.

3.

Skarbnik Gminy - Anna Buchwald;
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej - Izabela Fróhlke;
Dyrektor zakładu Obsługi Oświaty Samorządowej - Zbigniew Tymecki. .

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Mateusz Oelberg, który po powitaniu zebranych
zaproponował następujący jego porządek:

1.

2.
3.

4.
5.

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
Opinia w sprawie wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2020r.;
Przygotowanie projektu uchwa§ w sprawie petycji w interesie publicznym w zakresie zmiany
prawa miejscowego;
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Wolne wnioski i zakoficzenie.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

(

Ad.2. Skarbnik Gminy przypomniała, że radni otrzymali już wcześniej do zapoznania sprawozdanie z
wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2020r. Omówiła następnie jego najistotniejsze elementy.
Poinformowała, że tegoroczny budżet jest deficytowy, na koniec półrocza deficyt wg planu wynosił
ponad 8
Środow

8.879.649,70.zł. Pokryciem tego deficytu jest pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony
iska na kanalizacje miasta w wysokości ponad 4.400tys.zl. oraz planowany kredyt na

rewitalizację jak i wynik finansowy z ubiegłego roku. Faktyczny deficyt na koniec półrocza wyniósł
2.358.842,14zł. Skutki obniżenia górnych stawek podatkowych wynoszą ponad 823tys.zł., zwolnienia
z podatków wynikające z uchwał Rady Miejskiej wynoszą l 77.800Zł. W trakcie półrocza Burmistrz
umorzył zaległości podatkowe w wysokości ponad 48.500zł. oraz rozłożył na raty należności w
wysokości ponad 3 .21 5zł. W strukturze wydatków wydatki majątkowe są planowane na 22oA, a bieżące
na 78%. Najwięcej z wydatków bież4cych przeznaczane jest na pomoc społeczną i oświatę, z wydatków
majątkowych w tym roku 34% planowane jest na rewitalizację, 31o/o na kanalizację miasta, 25% na
drogi, 6% na aktywizację szkoły w Lutowie, reszta jest przeznaczona na pozostałe inwestycje.

Pani Szlezer zapytała o spadek dochodów związany z COVID, jakie %dą źródła pokrycia, jest to spora
suma, czy w związku z tym trzeba np. będzie zrezygnować z pewnych inwestycji. Skarbnik Gminy
odpowiedziała, że obecnie wydatki są realizowane zgodnie z planem. Ubytki dochodów dotyczą
poszczególnych instytucji, niższe są dochody w przedszkolach (60tys.zł.), w żłobku (50tys.zł.),w CSiR
(250tys.zł), jest duży niedobór w udziałach podatku PIT (800tys.zŁ ). Jak %dzie wyglądać sytuacja do
końca roku, tego nie wiadomo, nie wiadomo, czy %dą większe obostrzenia związane z pandemia, czy
tez tych obostrzeń będzie mniej. Szacuje się, że brak dochodów może być na poziomie l - 1,5mln.zł.
Pani Szlezer zapytała, czy rząd zamierza w jakiś sposób zrekompensować samorządom straty w
dochodach. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że ministerstwo przyznało kwotę 2mln.400tys.zł. z
Funduszu COVID z przeznaczeniem na inwestycje, środki mają być przekazane w miesiącu wrześniu.
Pan Tomas zapytał, z czego wynika spadek dochodów CSiR. Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to
związane z zamknięciem hali sportowych i brakiem obozów. Pan Tomas stwierdził, że obecnie CSiR
funkcjonuje normalnie, jest pełne ołłożenie, w okresie przejściowym i tak by nie by4o obozów, dlatego
dziwi go tak duża kwota niewykonania. Skarbnik Gminy powiedziała, że szacowana kwota dotyczy
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całego roku. Podkreśliła, że obecnie najbardziej niepewna sytuacja jest w oświacie. Kolejnym
problemem jest gospodarka odpadami komunalnymi, system powinien się zamykać kwotowo, a to
oznacza, że stawka powinna wynosić 32zł. od osoby.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie wykonanie budżetu Gminy za I półrocze 2020r.

Ad.3. Komisja rozpatrzyła petycję z dnia 31 maja 2020r. w interesie publicznym w zakresie zmiany
prawa miejscowego.

Komisja w sprawie petyacji zapoznała się z pisemnymi wyjaśnieniami Dyrektora Zakładu Obshigi
Oświaty Samorządowej oraz Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej.

Komisja po przeprowadzeniu postępowania wyjaśniającego stwierdziła, że nie zachodzi konieczność
zmian przepisów prawa miejscowego w zakresie sugerowanym w petycji, wobec powyższego
zaproponuje Radzie Miejskiej jej negatywne załatwienie. Komisja swoje stanowisko zawarła w
przygotowanej opinii oraz wypracowała w tej sprawie projekt uchwały Rady Miejskiej (pisemne
wyjaśnienia, opinia Komisji oraz przygotowany projekt uchwa§ stanowią załączniki do niniejszego
protokołu). (

Ad.4. Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokół ze swojego poprzedniego posiedzenia w miesiącu
czerwcu br.

Ad.5. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Pan Juhnke zaproponowal aby radni ufundowali tablice pamiątkowe, które zostałyby umieszczone na
budynkach w obrębie miasta lub Gminy. Tablice, opatrzone krótką informacją znajdowałyby się w
miejscach, gdzie dawniej usytuowane były obiekty, których już nie ma. Podał tutaj przykład synagogi,
kościoła ewangelickiego, Jeziora Młyńskiego, skrzyżowaniu ulic Hallera i Wojska Polskiego, gdzie
Prezydent Mościcki otwierał dom katolicki. Nadmienił, że szacunkowy koszt jednej tablicy to około
40zł. Komisja jednogłośnie opowiedziała się za propozycją radnego.

(

Komisja w składzie:

1.

2.

. y-7. ?.
Przewodmczący -MateuszOelberg ,ł?<172t(ć,

Z -ca Przewodniczącego - Tobiasz Swiniarski Jd
3. Członek-AiturJuhnke

4. Członek - Barbara Szlezer

5. Członek - Janusz Tomas

pror ołował:

'masz Dix
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